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Zo zag Jezus de wereld. Hij zag om 
Zich heen hoe mensen gebogen 
gingen onder zware lasten – en dat 
raakte Hem diep. Waar waren zij 
dan vermoeid van en mee belast? 
Sommigen raakten verstrikt in de 
eindeloze regels die de Farizeeën 
en de wetgeleerden hen oplegden; 
ze torsten met een zware last op 
hun schouders van een godsdienst 
die niet bevrijdde, maar juist ver-
stikte.
Maar Hij zag ook hoe mensen on-
derdoor gingen aan de zorgen van 
het leven: ziekte, honger, verlies… 
Hoe werd Zijn hart geraakt toen 
Hij die huilende weduwe uit de 
poort zag komen om haar zoon 
te begraven! Allemaal het resul-
taat van de zonde. En al zijn onze 
leefomstandigheden oneindig veel 
beter dan vroeger, de wereld is 
niet veranderd. Het is nog steeds 
een vallei van tranen: de moeders 
in Nigeria die hun kinderen kwijt 
zijn, de vluchtelingen in Syrië, de 

worsteling die je kunt hebben met 
ziekte, kinderloosheid, een handi-
cap, je geaardheid, et cetera.
En ook als je leven gevrijwaard is 
van al te grote zorgen, wat zijn er 
ook dan vaak lasten die ons neer-
drukken: dingen uit het verleden 
die je niet meer kunt overdoen of 
goedmaken, angsten, dwangge-
dachten, zonden die oppermachtig 
lijken in je leven. Als je geweten 
gaat spreken en de last van de 
zonde gaat drukken, belast dat.
In deze wereld spreekt Christus 
Zijn nodiging: Kom! Kom naar Mij… 
allen die vermoeid en belast bent, 
en Ik zal U rust geven…

Lastdrager
Waarom kan Hij dit aanbod doen? 
Omdat Hij zelf de last van onze 
zonde, schuld, nood en pijn op zich 
heeft genomen. “Waarlijk, Hij heeft 
onze krankheden op Zich geno-
men” (Jes. 53:4a). 
Die rust is verworven door Zijn lij-

“Komt herwaarts tot Mij, allen die vermoeid en belast zijt, 
en Ik zal u rust geven.”

Mattheüs 11:28

Ds M. Klaassen

Rust

MEDITATIE
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den, Zijn bloed en tranen. “De straf 
die ons de vrede aanbrengt was op 
Hem” (Jes. 53:5). 
Deze rust is geworteld in de gave 
van Zijn leven! En daarom is deze 
rust zo diep. 
Het is de rust van de vergeving. 
Het is de rust van de verzoening, 
de rust van de herstelde relatie 
met God. Want als je tot Christus 
komt, dan schenkt Hij je vergeving 
en genade. Dan is de barrière tus-
sen God en ons weg. Dan is de weg 
weer open naar God! Dan mag je 
ervaren: “Wij dan gerechtvaardigd 
door het geloof, hebben vrede bij 
God…”

Wat doen wij met deze uitnodiging 
van Christus? O, luister toch naar 
Hem! Hij zegt: Breng het toch bij 
Mij: uw zonden, schuld, verleden. 
Hij kan u bevrijden van uw last en 
leegte, van uw schuld en pijn. Op 
deze nodiging zit geen houdbaar-
heidsdatum. Het geldt ook van-
daag. Blijf niet leven met je lasten, 
met je rusteloosheid, maar kom tot 
Hem! Gun uzelf geen rust voordat 
u zeggen kunt:
Gij biedt, Heer’ Jezus, rust mij aan,
Gij maakt van zonden vrij!
Gij zegt gebond’nen vrijheid aan.
Dat deed Gij ook aan mij!”

Opening 

De voorzitter opent de raadsverga-
dering met een moment van stilte 
voor gebed of bezinning.  

Het Debat 

Avri jaarstukken 2023 en begroting 
2025  

Toelichting 
De raad heeft een zienswijze op de 
jaarstukken van Avri ingediend. De 

jaarrekening 2024 laat een positief 
resultaat zien, wat ten goede komt 
aan het weerstandsvermogen. De 
raad merkt op dat ze onvoldoende 
en te laat is betrokken in het proces 
rondom de aankoop van een kavel 
op Industrieschap Medel vorig jaar. 
Dat terrein, bedoeld voor een circu-
lair ambachtscentrum, kostte 8 mil-
joen euro. De gemeenteraden heb-
ben budgetrecht. Vanuit strategisch 
oogpunt zou de grondtransactie 
overigens te rechtvaardigen kunnen 
zijn, als een verstandige keuze.  

Ook wordt ongenoegen geuit over 
ondermaats uitgevoerd onderhoud 
in de openbare ruimte door Avri in 
2023. De afgesproken beeldkwali-
teit is op bijna alle disciplines niet 
behaald. Bijsturing door Avri is niet 
of onvoldoende gebeurd. Verder 
roept de raad de inwoners op om de 
vervuiling in de afvalstromen verder 
terug te dringen. Een deel van de 
inwoners scheidt hun afval onvol-
doende, wat leidt tot hogere kosten. 
Avri dient de bevolking nadrukke-
lijker te wijzen op het belang van 
afvalscheiding.  

Behandeling in de raad 
“Ik zie de verdere samenwerking 
met Avri met vertrouwen tegemoet”, 
zegt PvdA-raadslid Joop van Neer-
bos. 
De SGP merkt een omissie in de 
begroting op. “De invulling van de 
door Avri gekochte kavel is niet 
begroot”, constateert Gerwin Ro-
seboom. “Laten we in de toekomst 
voorkomen dat de raad bij zulke 
plannen achteraf mag tekenen bij 
het kruisje. De vervuilingsgraad van 
de ingezamelde stoffen is gestegen. 
Het is de plicht van Avri om hiervoor 
aandacht te vragen. Anders stijgt de 
afvalstoffenheffing met sprongen. 
Dat moeten we zeker zien te voor-
komen.” 
Laurys Bennink (VVD) is ook niet 
onverdeeld gelukkig met de grond-
transactie voor een circulair am-
bachtscentrum. “Gek dat zo’n dure 
transactie buiten de gemeenteraden 
is om gegaan. De rekening hiervoor 
komt waarschijnlijk bij de inwoners 

te liggen. Een ongekende actie en 
niet heel erg chic van Avri.” 
Wethouder Van Someren snapt de 
kritische reacties over de perceel-
aankoop en belooft het tijdig in 
stelling brengen van de raad bij de 
invulling van dit kavel te gaan be-
spreken in de bestuursvergadering 
van Avri.  

Omgevingsdienst Rivierenland 
begroting 2025 

Toelichting 
Het college van B&W stelt de ge-
meenteraad voor om geen zienswij-
ze over de begroting en de meerja-
renraming in te dienen. De stukken 
zijn duidelijk, de gestelde doelen 
vallen binnen de gemaakte afspra-
ken. De gemeentelijke bijdrage aan 
de ODR stijgt met 157.000 euro. Iets 
wat grotendeels door het innen van 
leges weer rechtgetrokken wordt.  

Behandeling in de raad 
PvdA-raadslid Joop van Neerbos: “Ik 
heb veel waardering voor de uit-
komsten van de door de raad inge-
stelde Duisenberg-groep.” SGP-colle-
ga Dik Waasdorp: “Ik sluit me aan bij 
de heer Van Neerbos. De ambtelijke 
organisatie van de gemeente zit er 
gelukkig stevig bovenop. Er loopt 
momenteel een onderzoek naar de 
robuustheid van de ODR. Dat staat 
niet in de begroting voor 2025. De 
ODR voldoet namelijk niet aan de 
normen die Den Haag stelt. Daarom 
moeten we kritisch blijven inzetten 
op de organisatie en investeren in 
de kwaliteit ervan. Personeelskrapte 
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blijft een punt van aandacht. Geluk-
kig scoort de klanttevredenheid 
goed, behalve bij de vergunningsver-
lening.” 

Wethouder Van Wolfswinkel in een 
reactie: “Uw opmerkingen neem ik 
mee in het overleg met het dagelijks 
bestuur van de ODR. Een kritische 
blik is goed door middel van de 
methode-Duisenberg (voor betere 
controle op de verantwoording van 
begrotingen en beleidsprogramma’s, 
red.).” 

Veiligheidsregio Gelderland-Zuid 
jaarstukken 2023 en begroting 2025 

Toelichting 
De inbreng van Neder-Betuwe voor 
de uitvoering van de VRGZ-taken 
stijgt ook, met ruim een ton. Dit als 
gevolg van prijs- en loonstijgingen. 
Het algemeen bestuur van de VRGZ 
stelt de deelnemende gemeenten 
voor om een bedrag van 207.000 
euro toe te voegen aan de algemene 
reserve crisis- en rampenbestrijding 
en 2.555.000 te stoppen in de be-
stemde reserve herziening meerja-
renonderhoudsplan. De financiële 
risico’s zijn niet helemaal afgedekt, 
maar wel verbeterd.  

Behandeling in de raad 
“Gelukkig hebben we bij de VRGZ 
genoeg gemotiveerde brandweer-
lieden”, merkt SGP-raadslid Rob 
Scheurwater op. “Alleen zou het 
geschuif met materieel hun moreel 
kunnen schaden. De VRGZ-directeur 
spreekt gelukkig geruststellende 

woorden over de situatie met de 
meldkamer. Maar we moeten daar 
scherp op blijven. De SGP roept op 
om aandacht te blijven geven aan de 
aanrijtijden van de ambulance.”  

PvdA-fractievoorzitter Woldberg: 
“Gelukkig zijn er bij de VRGZ in 
Neder-Betuwe geen problemen met 
personeelskrapte bij de brandweer 
en met de aanrijtijden van de brand-
weer. Wel blijft de operationele 
situatie met de meldkamer zorgelijk. 
Vooral vanwege de beschikbaarheid 
van ambulances. Ik weet dat dit punt 
de volle aandacht van het college 
heeft. In de raadsvergadering van 
februari is hierover een duidelijk 
signaal afgegeven.” 

Locatie-uitgangspunten voor de 
huisvesting van asielzoekers 

Toelichting 
De in januari 2024 in werking ge-
treden Spreidingswet van het Rijk 
noopt de gemeente Neder-Betuwe 
ertoe om aan minstens 145 asiel-
zoekers opvang te bieden. Op dit 
moment zijn hiervoor nog geen 
locaties in beeld. Beschikbare ruimte 
in de gemeente is schaars. Dat bleek 
al met het vinden van opvang voor 
Oekraïense vluchtelingen. De raad 
moet kaders gaan stellen aan de 
zoektocht naar geschikte en haal-
bare opvangplekken.  
Deze uitgangspunten behelzen 
onder andere een kleinschalige 
opvangvoorziening met maximaal 
150 plekken die minstens vijf jaar 
beschikbaar is. Andere criteria zijn: 
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geen belemmering voor woning-
bouw of voor uitbreiding van bedrij-
venterreinen, veiligheid en leefbaar-
heid voor asielzoekers en inwoners, 
voldoende afstand tot woonwijken 
maar wel dichtbij voorzieningen en 
transparante en tijdige communica-
tie naar de inwoners. 
Deze communicatie is in mei gestart. 
Verder moet Neder-Betuwe samen-
werking met buurtgemeenten gaan 
zoeken om het dienstenaanbod 
voor asielzoekers zo efficiënt mo-
gelijk te laten organiseren door het 
COA. Die zorgt voor vaste begelei-
ding en beveiliging. Het college geeft 
de voorkeur aan één opvangcen-
trum. Kleinschalige opvang vergroot 
het draagvlak onder inwoners. De 
komst van een volledig en volwaar-
dig asielzoekerscentrum (minimaal 
driehonderd plekken) is wat het 
college van B&W van Neder-Betuwe 
betreft uitgesloten.  

Het voorgenomen traject is als volgt: 
In juni/juli moet de groslijst wor-
den getoetst aan de vastgestelde 
uitgangspunten, gevolgd door een 
shortlist in een raadsinformatiebrief. 
Van de zomer tot aan november 
komt er verdiepend onderzoek naar 
enkele locaties en vinden dialoog-
sessies met inwoners plaats. In de-
cember neemt de raad een definitief 
besluit, waarna de procedures voor 
ruimtelijke ordening worden opge-
start. Dan zal de gekozen locatie ook 
gereed worden gemaakt.  

Behandeling in de raad 
Marieke Meijering van Vóór Neder-

Betuwe: “Geschikte huisvesting vin-
den voor asielzoekers is een zware 
taak voor de wethouder. Deze opga-
ve is moeilijk te realiseren. In Neder-
Betuwe bestaat een groot tekort aan 
locaties. Het was al moeilijk om voor 
Oekraïense vluchtelingen opvang te 
regelen. Er is ook een groot wo-
ningtekort voor starters en sociale 
huurders. Bovendien zoeken we al 
jaren naar een huisvestingslocatie 
voor de vele arbeidsmigranten. De 
minimale bezetting van wijkagenten 
is ongunstig als er een asielzoekers-
opvang komt. Dat draagt niet bij aan 
de ervaring van inwoners van een 
veilige leefomgeving. Als het nieuwe 
kabinet de Spreidingswet van tafel 
haalt, dan is mijn partij geen voor-
stander van de opvang van asielzoe-
kers in onze gemeente. We zijn niet 
voor opvang, ook niet onder dwang 
van de Spreidingswet.” 
De SGP staat evenmin te juichen. 
“Wij zijn geen voorstander van 
generieke maatregelen. Maar als 
gemeente moeten we tóch leveren 
door de Spreidingswet”, stelt fractie-
voorzitter Willem Keuken. “De SGP 
is niet volledig tegen opvang, wel te-
gen de inrichting van de Spreidings-
wet. We hebben een andere kijk op 
de uitvoering van het asielbeleid.”  
PvdA’er Van Neerbos: “Los van de 
discussie over de Spreidingswet – 
we hebben wel te maken met men-
sen. Die moeten ergens een plaats 
vinden. De gemeenten hebben nu 
de wettelijke taak voor opvang. Het 
is echter niet handig dat de gemeen-
te de communicatie naar de inwo-
ners toe in de zomervakantie regelt.” 
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NIEUWBOUW VERBOUW ONDERHOUD

Het CDA schaart zich achter de 
inbreng van Vóór Neder-Betuwe. 
Bennink (VVD): “De VVD neemt 
lokaal de verantwoordelijkheid voor 
de uitvoering van de Spreidingswet. 
Maar we blijven dat proces kritisch 
volgen. De raad zit aan de knoppen 
en blijft betrokken.” 
Ook Gemeentebelangen ziet in dat 
de gemeente niet om de Spreidings-
wet heen kan. “Die is nu eenmaal 
een feit”, aldus fractievoorzitter Anja 
Hulsbergen. “Maar uiteraard volgen 
we de ontwikkelingen in Den Haag. 
Als de situatie anders wordt, dan 
kijken we hier kritisch naar.” 

Wethouder Klein erkent dat juli 
a.s. te vroeg is voor het versturen 
van een raadsinformatiebrief. “Dat 
wordt op zijn vroegst september. 
Het is verstandiger om na de zomer 
de communicatie met de bevol-
king op te starten. Uiteraard volgt 
het college ook de stappen die het 
nieuwe kabinet zet. December 2024 
blijft op dit moment een harde da-
tum voor besluitvorming.” 

Verklaring van geen bedenkingen 
zonne-eiland Gouverneurspolder 

Toelichting 
November vorig jaar is een aanvraag 
voor een omgevingsvergunning 
ingediend voor een drijvend zon-
nepark van circa 7 hectare in een 
zandwinplas in de Gouverneurs-
polder, aan de noordkant van de 
Waal ten zuidoosten van Ochten. 
Dit plan is in strijd met het bestem-
mingsplan, maar past wel binnen 

de intentie van de gemeente om 
het aandeel duurzame energie te 
verhogen. De energiebehoefte in de 
omgeving is groot: van bedrijven, de 
overnachtingshaven en de dijkver-
sterking. Hun gewenste duurzame 
elektriciteit is op korte termijn niet 
beschikbaar vanwege de netconges-
tie. Daarom besloot het college om 
een afwijkende Wabo-procedure te 
volgen. Dat maakt een omgevings-
vergunning voor de duur van 25 jaar 
mogelijk. Voor de aanvraag is een 
verklaring van geen bedenkingen 
nodig. Omwonenden zijn inmiddels 
ingelicht over het zonne-eiland.  

Verklaring van geen bedenkingen 
zonnepark Dodewaard 

Toelichting 
De gemeente heeft eind vorig jaar 
een aanvraag voor een omgevingsver-
gunning voor een (tijdelijk) zonnepark 
ten noorden van de A15 en de Betu-
weroute en ten oosten van de Dalwa-
gen in Dodewaard. Het plan is in strijd 
met de agrarische bestemming uit het 
bestemmingsplan, maar past binnen 
de gemeentelijke energieambities. De 
gemeente streeft naar een aandeel 
van 40 procent hernieuwbare energie 
in 2025 en een klimaatneutraal Ne-
der-Betuwe in 2050. Daarom besloot 
het college om een afwijkende Wabo-
procedure te volgen. Dat maakt een 
omgevingsvergunning voor de duur 
van 25 jaar mogelijk. De locatie ligt in 
het oostelijk gelegen zoekgebied voor 
zon- en windenergie.  

Het zonnepark komt in de buurt van 
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een beoogde windmolenlocatie. De 
Klimaatnota benoemt dat zonnepar-
ken op land uitsluitend zijn toe-
gestaan bij bestaande of nieuw te 
ontwikkelen windturbineprojecten. 
Het beoogde terrein is nu in gebruik 
als grasland dat wordt begraasd 
door schapen. Dat blijft ongewij-
zigd. De grond is weinig geschikt 
voor laanboomteelt en akkerbouw. 
Om de zonnepanelen grotendeels 
aan het zicht te onttrekken, wordt 
oostelijk en noordelijk een groene 
singel geplaatst. Inclusief landschap-
pelijke inpassing meet het perceel 
9,6 hectare.  

Energiecoöperatie Midden-Betuwe 
krijgt het zonnepark in eigendom. 
Alle toekomstige baten vloeien terug 
in de gemeenschap.  

Behandeling in de raad 
Gemeentebelangen wil geen zon-
nepark vanwege aantasting van 
de landschappelijke kwaliteit. 
“Neder-Betuwe heeft een prachtig 
open landschap en veel vruchtbare 
grond”, zegt Hulsbergen. “Zon-
neparken nemen kostbare land-
bouwgrond en waardevolle natuur 
in beslag. Een slechte ontwikkeling 
voor toekomstige generaties.” 

De VVD ziet dat anders en pleit 
juist voor meer duurzame energie 
omwille van de toekomst. “Vanaf 
eind 2025 zorgt netcongestie er 
waarschijnlijk voor dat nieuwbouw-
woningen geen aansluiting meer 
kunnen krijgen. Een zonnepark haalt 
geen stroom weg van het net. Geef 

jongeren een woning die ze zo hard 
nodig hebben en daarmee een toe-
komst! Voor de VVD weegt dat het 
zwaarste.” 

Het geplande zonnepark levert 
niet aan woningbouw. “De stroom-
voorziening is puur bedrijfsmatig”, 
merkt Hulsbergen op. “Ik snap dat 
ondernemers zitten te springen om 
duurzaam opgewekte energie. Maar 
er bestaan ook alternatieven, zoals 
meer zonnepanelen op woning- 
en bedrijfsdaken. Een zonnepark 
tast de natuurlijke aanblik van het 
landschap aan. De weerstand tegen 
zonneparken neemt toe.”  

De SGP wijst op energieafspraken in 
de Klimaatnota van Neder-Betuwe 
en de RES, de Regionale Energiestra-
tegie. Raadslid Roseboom: “Het 
voorstel voor dit zonnepark past 
goed in de Klimaatnota. Bovendien 
is het participatieproces goed verlo-
pen; de omwonenden zijn tevreden 
met het plan. Wordt deze discussie 
vooral om emoties gevoerd? Ik hoor 
van Gemeentebelangen geen rea-
listisch en haalbaar alternatief. Het 
mooie van het zonne-eiland in de 
Gouverneurspolder is dat een deel 
van de stroom naar de dijkverster-
king, de overnachtingshaven en naar 
bedrijven op Bonegraaf-Oost gaat. 
Het zonnepark in Dodewaard heeft 
als voordeel dat de panelen met de 
zon mee draaien. Bovendien kunnen 
de schapen eronder blijven grazen.” 

Het CDA vindt zonnepanelen op 
landbouwgrond niet het beste idee, 
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maar wel het plan an sich. Van der 
Lugt: “Gelukkig valt er ’s zomers 
genoeg zonlicht tussen de pane-
len voor groei van de gewassen. In 
de winter lijkt schaduw mij echter 
een groot probleem. En ik twijfel of 
schapen hier het jaar rond kun-
nen grazen. De landschappelijke 
inpassing van het park is gelukkig 
prachtig geregeld. Bosschages zijn 
beter dan die zielige hekjes bij een 
park nabijgelegen zonnepark langs 
de A15. Het zonnepark neemt 20 
procent van het RES-aanbod voor 
zijn rekening. Bovendien geeft de 
energiecoöperatie inwoners de 
ruimte om mee te investeren.” 

Vragenhalfuurtje 

Toelichting 
Voor het vragenhalfuurtje zijn drie 
vragen ingediend door CDA-raadslid 
Martin Hommersom over drie  
potentiële locaties voor woonwa-
genstandplaatsen in Opheusden, 
Echteld en Dodewaard. In beeld zijn 
‘t Erf in Dodewaard, het trapveldje 
aan de Hoogakker in Echteld en de 
gemeentewerf aan de Kastanjelaan 
in Opheusden. 
Er is behoefte aan uitbreiding met 
dertien plekken. Net als elke ge-
meente heeft ook Neder-Betuwe de 
wettelijke plicht om te voorzien in 
woonwagenstandplaatsen. 
“Hebben de inwoners van Echteld 
ook al mogelijkheid van inspraak tij-
dens het onderzoek en niet pas na 
het afronden van het onderzoek? 
Is het aantal van zes woonwagens 
in Echteld een logische keuze voor 

nader onderzoek? In hoeverre is 
rekening gehouden met het leef-
baarheidstraject dat eind vorig jaar 
is gestart in Echteld? Is de dorpsraad 
hierin betrokken?” 

Wethouder Nees van Wolfswinkel 
geeft tekst en uitleg. “Het uitsterfbe-
leid voor woonwagenstandplaatsen 
is vernietigd door het Europees 
Hof voor de Rechten van de Mens. 
Daarom moeten gemeenten zorgen 
voor een nieuw plaatsingsbeleid. 
Eén onderzochte locatie is inmiddels 
verkocht. Die was ook geen eigen-
dom van de gemeente. De huidige 
drie wel, wat ze geschikt maakt 
om nader onderzoek te doen naar 
wenselijkheid en haalbaarheid van 
woonwagenstandplaatsen op deze 
locaties. 
Inmiddels heb ik gesprekken met 
alle woonwagenbewoners gevoerd. 
Iemand stelde een locatie voor die 
we over het hoofd hebben gezien. 
Die wordt nader onderzocht. Ie-
dereen ging tevreden naar huis. Ze 
wachten al zo lang op een stand-
plaats. De omwonenden van de 
beoogde woonwagenstandplaatsen 
heeft de gemeente op deze wijze 
tijdig op de hoogte willen stellen. An-
ders horen ze het vanuit een andere 
hoek. Als de drie plekken inderdaad 
haalbaar blijken, dan start een 
participatietraject met een inspraak-
procedure. Maar zo ver zijn we nog 
helemaal niet. Locatie Dodewaard is 
overigens al bijna rond, omdat daar-
voor overeenstemming is bereikt. 
Daar kan bijna een complete familie 
worden gehuisvest en die plek kan 

makkelijk door Thius worden uitge-
breid. Opheusden en Echteld zullen 
nader worden onderzocht.” 

Het Besluit 

Hamerstukken 

• Wijziging gemeenschappelijke 
regeling Industrieschap Medel 

• Industrieschap Medel: jaarstuk-
ken 2023 

• Industrieschap Medel: wijziging 
2024 en begroting 2025 

• Regionaal Archief Rivierenland: 
jaarstukken 2023 

• Regionaal Archief Rivierenland: 
begroting 2025 

• Uitvoeringsorganisatie Breedband 
Rivierenland: jaarstukken 2023 

• Uitvoeringsorganisatie Breedband 
Rivierenland: begroting 2025 

• Werkzaak Rivierenland: jaarstuk-
ken 2023 

• Werkzaak Rivierenland: begroting 
2025 

• Bestemmingsplan Parallelweg 
ongenummerd (naast 1), Dode-
waard 

• Regio Rivierenland: jaarstukken 
2023  

• Regio Rivierenland: begroting 
2025 

• Omgevingsdienst Rivierenland: 
jaarstukken 2023 

• GGD Gelderland-Zuid: jaarstuk-
ken 2023 

• GGD Gelderland-Zuid: wijziging 
2024 en begroting 2025 

• Definitieve besluitvorming wijzi-
ging diverse gemeenschappelijke 
regelingen 

Bespreekstukken 

Avri: jaarstukken 2023 en begro-
ting 2025. 
Deze worden bij acclamatie vastge-
steld.  

Omgevingsdienst Rivierenland: 
begroting 2025. 
Eveneens unaniem bij hamerslag 
akkoord.  

Veiligheidsregio Gelderland-Zuid: 
jaarstukken 2023. 
Idem. 

Veiligheidsregio Gelderland-Zuid: 
begroting 2025. 
Idem. 
Locatie uitgangspunten voor de 
huisvesting van asielzoekers. 
Idem.  

Verklaring van geen bedenkingen 
zonne-eiland Gouverneurspolder. 
Dit voorstel wordt aangenomen 
met vijftien stemmen voor en twee 
tegen.  

Verklaring van geen bedenkingen 
zonnepark Dodewaard. 
Met dertien stemmen voor en vier 
tegen is ook dit voorstel door de 
raad.  

Sluiting 

De vergadering wordt gesloten na 
een moment van stilte voor gebed 
of bezinning.  
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Opening 
  
De voorzitter opent de raadsvergade-
ring met een moment van stilte voor 
gebed of bezinning. “Dit is de belang-
rijkste vergadering van het jaar, over 
de jaarstukken, de bestuursrappor-
tage en de kadernota 2025. Omdat de 
raad hierin keuzes maakt en kaders 
stelt.” 
Bestemmingsplan Herenland-West 
wordt uit de besluitvorming gehaald, 
vanwege een net binnengekomen 
brief van het Waterschap die voor 
ophef zorgt. PvdA-raadslid Joop van 
Neerbos: “Nu krijgen we geen volledig 
debat en ook geen goede besluitvor-
ming. Ik hoop wel dat het college een 
reactie geeft op de brief.” 
De SGP houdt rekening met de 
indieners van zienswijzen. “Die kijken 
vanavond mee en hebben recht op 
een 1e inhoudelijk antwoord van de 
gemeenteraad”, benadrukt fractie-
voorzitter Willem Keuken.  
  
Het Debat 
 
Jaarstukken 2023 
 
Toelichting 
In de jaarstukken legt het college 
verantwoording af over het in 2023 
gevoerde beleid. Tevens doet zij voor-
stellen voor de bestemming van het 

geboekte resultaat en het goedkeuren 
van de financiële overschrijdingen 
van de programma’s en kredieten. 
De begroting na wijziging sloot met 
een overschot van 2.869.000 euro. 
Het werkelijke resultaat over 2023 
bedraagt 4.887.000 euro. Een deel van 
het overschot gaat onder andere naar 
integraal veiligheidsbeleid, bagger-
werkzaamheden, speelvoorzieningen 
en huisvesting arbeidsmigranten. Het 
restant van 3.364.000 euro is een toe-
voeging aan de algemene reserve.  
 
Behandeling in de raad 
Alle fractievoorzitters geven in maxi-
maal vier minuten spreektijd een alge-
mene reactie op de jaarstukken 2023, 
de bestuursrapportage 2024 (tussen-
stand) en de kadernota voor 2025. 
 
“We leven in een spannende en on-
rustige tijd”, zegt SGP-fractievoorzitter 
Keuken. “De oorlogen in Oekraïne en 
in Gaza, polarisatie, antisemitisme. 
Ziekteverzuim van ambtenaren zorgt 
mede voor een negatieve bijstelling 
van de begroting. Het ravijnjaar 2026 
en de Spreidingswet bezorgen ge-
meenten veel onzekerheid. Dit vraagt 
allemaal om tijd en wijsheid. Neder-
Betuwe moet investeren in goed 
groenonderhoud en in infrastruc-
tuur. Jeugdzorg blijft een belangrijk 
aandachtspunt. Er zitten financiële 
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uitdagingen in de kadernota. Maar we 
moeten bij tegenvallers niet meteen 
de belastingdruk van onze inwoners 
verhogen. De SGP staat voor wijze 
waarop het college de ombuigings-
operatie vorm wil geven.” 
Jan Woldberg, fractievoorzitter van 
de PvdA, waarschuwt de gemeente 
voor risicovolle projecten, zoals de 
beoogde rondweg om Opheusden. 
“Het is verontrustend dat ondanks de 
winstwaarschuwingen van wethouder 
Klein risicovolle projecten niet worden 
heroverwogen. Er hangt een zwarte 
wolk boven de bijdragen van het Rijk 
voor de gemeenten. We vrezen dat 
over een paar jaar het sociale domein 
weer het kind van de rekening is. De 
bezuiniging op het gemeentefonds is 
ongewenst.” 
Samenvoeging van gemeentelijke 
afdelingen en gemeentelijke samen-
werking kan volgens de PvdA een 
besparing opleveren. De partij mist 
voldoende ontmoetingsmogelijkheden 
voor jongeren en ouderen. “Dat zorgt 
voor spanningen tussen jongeren en 
de buurt.”  
Vanwege stijgende inwonersaantal-
len moet de infrastructuur onder de 
loep worden genomen. “Het probleem 
van verkeersafwikkeling is nijpend 
geworden. Doe geen concessies aan 
slimme projectontwikkelaars. Want er 
komen te weinig betaalbare koop- en 
huurwoningen beschikbaar. Bij buur-
gemeenten zien we beweging, maar 
in Neder-Betuwe ligt nog steeds geen 
plan voor fatsoenlijke huisvesting van 
arbeidsmigranten.” De PvdA ziet ver-
der dat nieuwkomers steeds vaker kie-
zen voor een christelijke school voor 

hun kinderen, waardoor het openbaar 
onderwijs kwijnt.  
Fractievoorzitter Anja Hulsbergen 
van  Gemeentebelangen: “Het jaar 
2026 voorspelt een donkere financi-
ele wolk voor gemeenten. De coalitie 
in Neder-Betuwe wil vooruit, maar is 
alles haalbaar en kunnen we door op 
de ingeslagen weg? De kadernota laat 
nu nog een positief beeld zien. We zijn 
er kritisch op, maar niet negatief over 
de collegevoorstellen. De randweg is 
een behoorlijke dure operatie en lijkt 
ons niet verantwoord in het licht van 
het verwachte financiële toekomst-
perspectief. Dat plan zou opnieuw 
een doorberekening moeten krijgen. 
Gemeentebelangen maakt zich zorgen 
over het toenemend ziekteverzuim 
en de hoge werkdruk bij de gemeen-
telijke organisatie. Daarom zou deze 
moeten worden doorgelicht. Kies niet 
meteen voor externe inhuur, maar 
investeer in de eigen mensen. Laag-
geletterdheid vormt een hardnekkig 
probleem in Neder-Betuwe. Daarom 
dienen wij een motie in om het gratis 
lidmaatschap van de bibliotheek te 
verlengen tot de 27 jarige leeftijd.” 
Nieuwe plannen indienen: prima. 
Maar dan wel binnen de kaders. En 
niet de lasten hiervoor bij de inwoners 
neerleggen. 
Het groeiend antisemitisme en het 
klimaat zijn aandachtspunten voor het 
CDA. Het eerstgenoemde probleem 
wordt door een motie beter op de 
kaart gezet. Fractievoorzitter Geer-
ten van der Lugt: “Klimaat moeten 
we beter oppakken met het Rijk, de 
provincie, Regio Rivierenland en het 
Waterschap. Gelukkig heeft Neder-
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Begin juli heeft de gemeenteraad unaniem ingestemd met de concept plannen 
(de zogenaamde kadernota) voor het jaar 2025 en met de jaarrekening over 
het jaar 2023. Voor mij als wethouder financiën is dit een van de belangrijkste 
raadsvergaderingen van het jaar. Mooi om te zien dat zowel de accountant als 
de gemeenteraad heel tevreden zijn met het beleid zoals dat tot nu toe wordt 
uitgevoerd.

Investeringen in basisscholen en in openbaar groen
Een paar zaken uit de plannen voor het jaar 2025 wil ik er in deze bijdrage uitlich-
ten. Als college hebben wij het voornemen om volgend jaar grote investeringen 
te doen in het onderhoud van het openbaar groen en investeringen voor te 
bereiden in de huisvesting voor basisonderwijs in Kesteren. De vraag om struc-
tureel extra ruimte voor leslokalen is met name bij De Wegwijzer in Kesteren 
heel groot. Op deze school is het aantal leerlingen de afgelopen 10 jaar van 246 
leerlingen in 2014 naar 374 leerlingen in 2024 gegroeid. Een stijging van meer 
dan 50%, wat grotendeels het gevolg is van de groei van het aantal inwoners in 
Kesteren.

Voorbereidingen voor bezuinigingen
Helaas ziet het financiële plaatje er na 2025 minder rooskleurig uit. Door een 
vermindering van de rijksbijdrage moeten we op termijn circa 2,5 miljoen euro 
bezuinigen. Na de zomer gaan we hierover verder in gesprek met de gemeente-
raad. Indien de rijksoverheid niet met aanvullende compensaties komt, zullen we 
deze bezuinigingen moeten doorvoeren in de begroting voor 2026. Dit probleem 
is niet uniek voor onze gemeente; veel gemeenten in Nederland kampen met 
vergelijkbare uitdagingen. Via de Vereniging van Nederlandse Gemeenten (VNG) 
wordt er stevig gelobbyd richting het nieuwe kabinet om ons financieel beter te 
ondersteunen.

VAN DE
WETHOUDER

Huisvesting voor Oekraïense weeshuis
Sinds maart dit jaar ben ik ook portefeuillehouder Asiel en Migratie en vanuit die 
hoedanigheid verantwoordelijk voor de huisvesting van Oekraïners en asielzoe-
kers. In juni heeft de gemeente een nieuwe locatie in gebruik kunnen nemen 
voor het Oekraïens weeshuis in Kesteren. U heeft dit complex waarschijnlijk al 
gezien als u naar Rhenen rijdt over de N233. Dit complex van units wordt door 
de gemeente gehuurd van woningbouwstichting Thius. Het was een indrukwek-
kende prestatie van vooral lokale aannemers hoe snel dit complex is gereali-
seerd. De zorg en ondersteuning van het weeshuis is vanaf juni ook een ver-
antwoordelijkheid van de gemeente en volledig overgenomen van de Stichting 
Ruth, die daar de afgelopen jaar heel veel goed werk heeft verricht met enorm 
veel vrijwilligers uit onze gemeente. Veel van die vrijwilligers blijven gelukkig ook 
nu betrokken, nu de organisatie meer in handen van de gemeente komt te lig-
gen. Ook vanaf deze plaats willen wij nogmaals onze dank overbrengen voor de 
geweldige inzet van de stichting Ruth en al haar vrijwilligers. Mooi is ook dat de 
Gereformeerde Gemeente betrokken blijft via de speciale kerkdiensten op
zondagmiddag en pastorale zorg. We hopen en bidden dat dit ook tot zegen mag 
zijn voor deze vluchtelingen.

VAN DE WETHOUDERVAN DE WETHOUDER

Als openingshandeling voor de nieuwe locatie van het weeshuis in Kesteren hijsen burgemeester Kot-
telenberg en de ambassadeur van Oekraïne gezamenlijk de Oekraïense vlag. 
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Spreidingswet en opvanglocaties
Een nieuwe uitdaging die wij als gemeente hebben is het opvolgen van de 
spreidingswet. De opgave die wij als gemeente Neder-Betuwe hebben is om zorg 
te dragen voor de opvang van 145 vluchtelingen. De gemeenteraad heeft in juni 
unaniem ingestemd met een raadsvoorstel waarin wij de spreidingswet opvolgen 
en wij de uitgangspunten voor een locatie hebben vastgelegd. Het voornemen is 
om de komende maanden te komen tot een lijst met mogelijke locaties voor de 
opvang van vluchtelingen die voldoen aan deze uitgangspunten. Uitgangspunten 
zijn bijvoorbeeld dat een locatie niet binnen 5 jaar de bouw van woningen of 
bedrijven in de wegstaat en een locatie ook niet te ver van voorzieningen mag 
liggen. Het is de bedoeling om in december dit jaar een definitieve keuze te ma-
ken voor een locatie om vluchtelingenopvang te realiseren. Het nieuwe kabinet 
van PVV, VVD, NSC en BBB, dat op 2 juli, is aangetreden, wil de spreidingswet 
afschaffen. Zolang dit niet is gebeurd, is de Spreidingswet bestaande regelgeving. 
Gemeenten moeten zich vooralsnog aan de
wet houden en daarom gaat Neder-Betuwe op zoek naar een opvanglocatie voor 
vluchtelingen. Meer informatie over de spreidingswet, de locatie uitgangspunten 
en de procesplanning kunt u vinden op onze website, www.nederbetuwe.nl.

Mauritslinie en Open Monumentendag
Vorig jaar is er in onze gemeente voor het eerst sinds jaren weer meegedaan 
met Open Monumentendag. Dit jaar is deze dag op D.V. zaterdag 14 septem-
ber. Vooral de oude dorpskerken zijn dan open en te bezichtigen. Wij zijn nog in 
gesprek met een paar unieke panden om deze mogelijk ook open te krijgen voor 
bezichtigingen. Meer informatie hierover kunt u in augustus verwachten op de 
site van Open Monumentendag en in Het Gemeentenieuws. Wat ik al wel vast wil 
verklappen is dat wij van plan zijn om op vrijdagavond 13 september een lezing 
te organiseren over de Mauritslinie in onze gemeente. De meesten van u hebben 
waarschijnlijk wel beelden bij de Grebbelinie en bij de Hollands Waterlinie, maar 
niet van de Mauritslinie. Deze linie is veel ouder dan eerdergenoemde linies en 
heeft een nadrukkelijke rol gespeeld bij de totstandkoming van de Betuwe zoals 
deze nu is. Wist u bijvoorbeeld dat in het jaar 1591 in en rondom Opheusden een 
legermacht van circa 5000 voetvolk onder leiding van Prins Maurits was gelegerd 
met als doel om Nijmegen van de Spaanse overmacht te bevrijden? Het verhaal 
hierover en nog veel meer interessante verhalen kunt u komen beluisteren op 
vrijdagavond 13 september. Locatie en definitief tijdstip wordt nog nader bekend 
gemaakt. Reserveer deze data vast in uw agenda!

Marien Klein
wethouder

VAN DE WETHOUDER
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Betuwe nu nog een goede financiële 
positie. Een heel verschil vergeleken 
met sommige andere gemeenten. We 
hoeven niet op voorhand te bezuini-
gen. Het is nu ondoenlijk om nu al een 
oordeel over de ambtelijke organisatie 
te vellen.” 
ChristenUnie haalt opgelucht adem 
over het financiële overschot. “Dat 
maakt de gemeente een stukje sterker 
en weerbaarder”, merkt fractievoor-
zitter Kees van Hattum op. Zijn partij 
maakt zich ook zorgen over het hoge 
ziekteverzuim bij de gemeentelijke 
organisatie. “Gelukkig wordt er meer 
gebouwd. Dat geeft een goede impuls 
aan de doorstroming op de woning-
markt. Maar meer woningbouw vraagt 
ook om meer investeringen in de infra-
structuur. Die is niet meer up-to-date.” 
De VVD pleit voor een behoedzame 
opstelling met de financiën. “De ambi-
ties uit het coalitieakkoord mogen we 
zeker een plek geven. We verwachten 
dat die worden uitgevoerd”, aldus frac-
tievoorzitter Laurys Bennink. “Maar 
graag nieuw beleid voor oud beleid. 
En een ozb-verhoging voor 2025 is 
wat ons betreft onbespreekbaar. Eerst 
snijden in de eigen organisatie vóór 
lastenverhoging. Niet teveel budgetten 
doorschuiven, maar doen wat nodig 
is.” 
De SGP heeft kritiek op het ‘doemden-
ken’ van de PvdA. Willem Keuken: “De 
opmerking over uw blik op het ravijn-
jaar heeft ons verrast. De afgelopen ja-
ren had Neder-Betuwe steeds een ge-
zonde financiële positie. Bij elk donker 
wolkje gooit u meteen de gemeente in 
de uitverkoop aan buurgemeenten.” 
Woldberg op zijn beurt vindt het 

vreemd dat de SGP zich niet op zou 
werpen als een behoorlijk rentmees-
ter. “Uw partij hamert altijd op het 
rentmeesterschap. Nu is de PvdA 
juist een goede rentmeester, omdat 
wij willen anticiperen op die donkere 
wolken. Die urgentie mis ik nu bij de 
SGP, wat ik erg zorgelijk vind. Wij zijn 
geen doemdenkers.” 
Keuken ontkent die laconieke houding 
die de PvdA schetst. “U schetst een 
beeld van onverantwoord rentmees-
terschap. Wij handelen nog steeds als 
een goede rentmeester. En nemen 
het ravijnjaar zeker serieus.” Woldberg 
zegt het woord fusie van gemeenten 
niet in de mond te hebben genomen. 
De SGP vindt het onverstandig dat 
Gemeentebelangen de ontwikkeling 
van Herenland-West koppelt aan de 
rondweg. “Dan zet je 110 woningen 
in de wachtstand, als eerst de weg 
wordt aangelegd.” Hulsbergen: “Ons 
advies is om de aanleg van de weg op 
te knippen: eerst het noordelijk tracé, 
later het zuidelijke. Dan hoef je nog 
niet meteen de enorme kosten voor 
de spoortunnel op te hoesten. En dan 
ontstaat meteen ontsluiting voor de 
nieuwbouwwijk. Bovendien zijn de 
kosten voor de tunnel nog onduide-
lijk.” 
Willem Keuken: “Dat betekent tien à 
vijftien jaar vertraging op de woning-
bouw, ook bij gefaseerde ontwikke-
ling. Terwijl mensen snakken naar een 
woning.” 
 
Eerste bestuursrapportage 2024 
 
Toelichting 
In de bestuursrapportages legt het 

college verantwoording aan de raad 
af van de in de begroting en meerja-
renraming vastgestelde doelen. Het 
zijn tussentijdse rapportages. Welke 
afwijkingen zijn er op inhoudelijk en 
financieel gebied? De ontwikkelingen 
leiden tot een negatieve bijstelling van 
de financiële positie voor 2024 met 1,3 
miljoen euro. Voor 2025 zorgt dit voor 
een negatieve bijstelling van 387.000 
die afloopt naar 346.000 euro in 2027.  
 
Motie herdenken en gedenken; 
antisemitisme 
 
Toelichting 
Vanwege de explosief gestegen antise-
mitische uitingen in Nederland na de 
aanslagen in Israël op 7 oktober willen 
SGP, PvdA, CDA, VVD en ChristenUnie 
het thema antisemitisme een promi-
nent onderdeel laten vormen van het 
herdenkingsprogramma 80 jaar vrij-
heid. De kennis over Jodenhaat en de 
gevolgen daarvan dienen te worden 
verbeterd.  
 
Behandeling in de raad 
Louis van der Stuijft, PvdA: “In de 
context zijn we het met deze motie 
eens. Maar de gemeente faciliteert de 
herdenkingen, terwijl de 4 en 5 mei 
comités ze uitvoeren. Daarom vindt de 
PvdA deze motie overbodig.” Collega 
Woldberg geeft nog aan: “Geef niet 
alleen aandacht aan de gevaren van 
antisemitisme, maar ook aan discrimi-
natie in het algemeen.” 
Het CDA beschouwt de motie als een 
krachtig geluid en een krachtig protest 
tegen antisemitisme. Martin Hommer-
som: “Aanzetten tot haat past in geen 

enkel fatsoenlijk land. Met liefde kom 
je veel verder dan met haat.” 
SGP’er Jan Pul: “Jammer dat deze 
motie nodig is. Het lijkt wel alsof we 
het verleden vergeten. Jodenhaat blijkt 
onuitroeibaar. Hopelijk wordt ‘nooit 
meer’ ooit werkelijkheid. Gelukkig kent 
Neder-Betuwe door haar overwegend 
christelijke cultuur nauwelijks vormen 
van antisemitisme.” 
Burgemeester Jan Kottelenberg: “De 
gemeente brengt deze motie zeker 
onder de aandacht in de regio. En 
het geld om het onderwerp te laten 
meelopen in de herdenkingen is be-
schikbaar.” 
 
Kadernota 2025-2028 
 
Toelichting 
Het college biedt de gemeenteraad 
jaarlijks rond de zomer een kader-
nota aan. Dat document geeft inzicht 
in de financiële positie van de ge-
meente. Ook stelt de kadernota de 
uitgangspunten voor die het college 
wil hanteren bij het opstellen van de 
begroting voor 2025. De nota bevat 
nieuwe voorstellen om ambities te re-
aliseren en in te spelen op de huidige 
ontwikkelingen. De financiële positie 
sluit af met een overschot van 312.000 
euro in 2025 en laat vanaf 2026 
tekorten zien: 3.452.000 euro in 2026, 
2.993.000 euro in 2027 en 3.474.000 
in 2028.  
Om deze aan te pakken, is een voor-
stel opgenomen in de kadernota. De 
verwachte weerstandsradio voor eind 
2027 is 1,3, wat als ‘voldoende’ wordt 
gerekend. Er is onzekerheid over de 
financiële positie van gemeenten na 
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het ‘ravijnjaar’ 2026. Vanaf dat jaar 
geeft het Rijk zo’n 3 miljard euro min-
der aan alle gemeenten. De koppeling 
tussen de rijksuitgaven en het bedrag 
voor het gemeentefonds komt dan te 
vervallen. De Vereniging van Neder-
landse Gemeenten (VNG) waarschuwt 
voor een gapend gat in de gemeen-
tebegrotingen, wat landelijk tot grote 
zorgen leidt.  
 
Motie startersleningen 
 
Toelichting 
Omliggende gemeenten bieden (jonge) 
inwoners een starterslening aan om de 
koop van een eerste huis te vergemak-
kelijken. Jongeren verhuizen noodge-
dwongen naar buurgemeenten, omdat 
Neder-Betuwe geen starterslening 
kent. SGP, PvdA, CDA, VVD en Chris-
tenUnie vragen daarom het college 
om een onderzoek naar de instel-
ling van een starterslening per 2026. 
Daarvoor moeten de kosten beperkt 
zijn, gezien de krappe gemeentelijke 
begroting voor de komende jaren. De 
eigen jonge inwoners zouden voorrang 
moeten krijgen bij het verstrekken van 
een starterslening. Eind dit of begin 
volgend jaar wil de raad de uitkomsten 
van het onderzoek weten.  

Behandeling in de raad 
Niels van Andel (VVD) noemt een 
praktijkvoorbeeld van twee van zijn 
vrienden die vanwege het ontbreken 
van een starterslening zijn verhuisd 
naar een andere gemeente. “De echte 
oplossing is het bouwen van meer 
betaalbare woningen. Maar dat is niet 
de enige oplossing, want financiering 

vormt ook een grote hobbel. Een star-
terslening verzacht die moeilijkheid.” 
Woldberg stipt fijntjes aan dat een 
motie van gelijke strekking in 2023 is 
ingediend door de PvdA. “De wethou-
der zou toen met een plan komen, 
maar dat ligt er nog steeds niet.” 
Wethouder Nees van Wolfswinkel: “Er 
is gesproken over een grens van de 
starterslening van 2,5 ton, maar dat is 
bijna onhaalbaar. De meeste ontwik-
kelaars zitten op 3 ton aan bouwkos-
ten. De NHG-grens ligt op 390.000 
euro. We moeten deze situatie nog 
verder onderzoeken en hopen eerder 
met een antwoord te komen.” 
 
Motie onderzoek gratis lidmaat-
schap bibliotheek tot 27 jaar 
 
Toelichting 
Als actie tegen laaggeletterdheid en 
om het lezen te stimuleren, wil-
len SGP, Gemeentebelangen, PvdA 
en ChristenUnie het gratis biblio-
theeklidmaatschap oprekken tot 27 
jaar. Met Bibliotheek Rivierenland 
moeten de haalbaarheid en de 
wenselijkheid worden besproken. 
In Neder-Betuwe is vooral de leef-
tijdsgroep 18 tot 30 jaar geen lid 
van de openbare bibliotheek. Ge-
meenten als Noordwijk en Hengelo 
wijzigden de abonnementsstructuur, 
wat leidde tot een groeispurt in het 
ledenbestand en tegelijk nauwelijks 
inkomstenderving.  
 
Behandeling in de raad 
PvdA-raadslid Van de Stuijft: “Lid-
maatschap van de bibliotheek 
vermindert de sociaal-economische 
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ongelijkheid. Geef iedereen de kans 
om te leren en daardoor te groeien. 
Verlenging van het gratis lidmaat-
schap helpt vooral de financieel-
economisch zwakke gezinnen. Laten 
we andere gemeenten als voor-
beeld nemen, waar deze maatregel 
behoorlijk succes had. Dan hoeft 
Neder-Betuwe niet het wiel opnieuw 
uit te vinden met een duur onder-
zoek. De leeftijd van 27 is het meest 
representatief, blijkt uit onderzoek 
van Hengelo en Noordwijk.” 
SGP’er Henry van Bragt: “Wat be-
wegen is voor het lichaam, is lezen 
voor de geest. Een goed boek leert je 
anders naar de wereld kijken. Laten 
we inderdaad voortborduren op de 
uitstekende ervaringen in andere 
gemeenten.” 
Wethouder Herma van Dijkhuizen 
ziet de motie als uitvoerbaar, en 
merkt op dat de doelgroep wellicht 
breder kan worden getrokken.  
 
Motie formatie en ombuigingen 
 
Toelichting 
Goed zicht ontbreekt op de hoogte 
van de bijdragen uit het gemeente-
fonds in het ravijnjaar 2026. Daar-
door is de gemeente genoodzaakt 
om een ombuigingsoperatie in te 
zetten. Indieners SGP, Gemeen-
tebelangen, PvdA en VVD willen 
daarbij een kritische analyse van de 
interne gemeentelijke organisatie. 
Nieuwe ambtenaren aannemen bij 
een structurele uitbreiding is niet 
opportuun, met het oog op moge-
lijke toekomstige bezuinigingen. 
Bovendien kan door investeringen in 

ICT op termijn efficiënter worden ge-
werkt. Beter is om tijdelijke, flexibele 
of interne krachten in te zetten voor 
het vervullen van vacatures.  

 Behandeling in de raad 
“Er moet een ombuigingsoperatie 
komen, waarbij we kritisch moeten 
kijken naar de ambtelijke organisa-
tie”, stelt SGP-raadslid Dik Waasdorp. 
“Vanwege de ombuiging is het niet 
raadzaam om nieuwe vaste contrac-
ten voor personeel meer af te slui-
ten. Zoals een toegevoegde project-
leider. Aan de kernfuncties voor de 
wettelijke taken morrelen we niet.” 
VVD-fractievoorzitter Bennink: “We 
moeten met elkaar keuzes maken. 
Deze motie geeft een signaal af. 
Eerst moet de gemeente naar haar 
eigen begroting kijken, voordat we 
de gemeentelijke belastingen verho-
gen.” 
Wethouder Klein erkent een terug-
houdende aanpak van de personele 
bezetting. “We zijn voorzichtig met 
de uitbreiding van het aantal fte’s. 
Dat blijkt ook uit de kadernota. Een 
flexibele omgang met vacatures en 
functies is vereist. Maar essentiële 
kernfuncties worden zeker niet over-
bodig. We moeten ons niet bij voor-
baat klem zetten, als bezuinigingen 
zich aandienen. Nut en noodzaak 
van die bezuinigingen staan niet ter 
discussie.  
Neder-Betuwe heeft als werkgever 
een prima imago en kan openstaan-
de vacatures vrij makkelijk vervul-
len in vergelijking tot omliggende 
gemeenten. Juni 2025 leggen we het 
ei over de ombuigingsoperatie. Dan 
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moeten we 1,5 tot 2,5 miljoen euro 
bezuinigen, waardoor personele 
consequenties onontkoombaar zijn. 
Neder-Betuwe kent een klein ver-
loop van personeel in vergelijking 
met andere gemeenten, maar toch 
nog 10%. We moeten niet alleen 
naar fte’s, maar ook naar ambities 
kijken. En naar eventuele samenwer-
king met buurgemeenten. Wat voor 
gemeente willen we zijn? Dat vraagt 
om een brede blik.” 
  
Bestemmingsplan Herenland-
West 
 
Toelichting 
In Herenland-West ten westen 
van de bestaande nieuwbouwwijk 
Herenland in Opheusden moeten 
110 woningen verrijzen. Het bestem-
mingsplan heeft als ontwerp ter 
inzage gelegen. In de procedure zijn 
dertien zienswijzen ingediend, waar-
onder eentje van het Waterschap. 
Het plangebied bestaat nu voor het 
overgrote deel uit agrarische grond. 
Aan de zuidzijde sluit Herenland-
West aan op de nog te realiseren 
rondweg.  
 
Behandeling in de raad 
Wethouder Nees van Wolfswinkel 
reageert op de verontrustende brief 
van het Waterschap Rivierenland, die 
net een dag voor de raadsvergade-
ring binnenkwam. Het waterschap 
schrijft dat ze ‘op bestuurlijk en 
ambtelijk niveau een toegenomen 
druk op de relatie met de gemeente 
Neder-Betuwe’ ervaart. Een ‘onge-
wenste ontwikkeling’.  

Waterschap Rivierenland heeft ver-
scheidene keren aan de gemeente 
gevraagd om het plan aan te passen 
op de thema’s water en bodem. Dat 
is niet gebeurd, waarop het Water-
schap een zienswijze indiende om-
dat het waterbelang onvoldoende 
zou zijn meegewogen in de plannen. 
De gemeente schuift deze bezwaren 
terzijde. Het waterschap zegt zich 
niet te kunnen verenigen met het 
huidige bestemmingsplan. Gevraagd 
wordt om overleg met het college 
van B&W. Mocht de gemeenteraad 
het bestemmingsplan toch onge-
wijzigd vaststellen, dan dreigt het 
waterschap met juridische stappen.  
Wethouder Van Wolfswinkel: “Een 
brief die veel vragen oproept en 
ook ons onaangenaam verraste. 
Twee dingen snappen we niet: de 
verstoorde relatie met de gemeente 
en hoe omgegaan wordt met de 
waterparagraaf. Het college herkent 
zich niet in de beschuldiging dat het 
bestuurlijk en ambtelijk druk uitoe-
fent op het Waterschap. Geen idee 
wat ze met ‘druk’ bedoelen. Wel voe-
ren we op inhoud best een scherp 
debat, maar dat leidt zeker niet tot 
onuitvoerbare situaties. Er bestaat 
een verschil van inzicht over de reali-
satie van Herenland-West. Maar het 
bestemmingsplan staat geen enkele 
wateroplossing in de weg. Ik vind het 
teleurstellend dat het Waterschap 
niet nader motiveert wat er man-
keert aan de situatie. Het is ongepast 
en onnodig om de gemeente het 
mes op te keel te zetten.” 
PvdA-raadslid Joop van Neerbos 
vraagt zich af: “Waarom kunnen we 

niet samen tot dezelfde conclusie 
komen? Waarom maakt het Water-
schap deze verwijten? Waarom 
zetten ze de hakken in het zand? We 
streven allemaal hetzelfde doel na – 
de dringende behoefte aan woning-
bouw. Wees toch volwassen!” 
Martin Hommersom (CDA): “Ik neem 
het Waterschap het kwalijk dat 
ze niet op kwamen draven op de 
beeldvormende avond. Toen had-
den ze tekst en uitleg kunnen geven. 
Zo ga je niet met elkaar om. Dit is 
geen fatsoenlijk gedrag. Nu loopt 
plan-Herenland-West vertraging 
op, wat ik het Waterschap kwalijk 
neem. Dit kost heel veel tijd. Dit stuk 
moeten we nu bespreken, maar de 
besluitvorming doen op de volgende 
raadsvergadering.” 
Laurys Bennink (VVD) is ook ont-
stemd: “Het is best onbeschoft om 
één minuut voor twaalf een brief 
met zo’n toonzetting bij ons over 
de schutting te gooien. Dit voelt 
als chantage. Als gemeente wor-
den we zo gevangen gezet.” SGP-
fractievoorzitter Keuken merkt op 
dat hij nog nooit in deze raad heeft 
meegemaakt dat de ene overheid zo 
omgaat met de andere. “Er is eerst 
bestuurlijk overleg tussen de ge-
meente en het Waterschap nodig om 
deze impasse te doorbreken. Daar-
voor moet het bestemmingsplan dan 
helaas over de zomervakantie heen 
worden getild.” 
Burgemeester Kottelenberg: “De 
raad wil in overgrote meerderheid 
vanavond geen beraadslaging. We 
zullen een reactie terugsturen en 
gaan in overleg met het Waterschap. 

Dat geeft tijd om het bestemmings-
plan eventueel aan te passen.” 
  
Motie vreemd – windpark Echteld-
Lienden 
 
Toelichting 
Energiecoöperatie Echteld-Lienden 
en energiemaatschappij Vattenfall 
beogen de ontwikkeling van een 
windmolenpark. Daarbij hanteert 
de gemeente de landelijke afstands-
normen, maar deze zijn nog niet 
vastgesteld door het parlement. 
Naar verwacht wordt de nieuwe 
geluidsnorm op 45 Lden gesteld. De 
provincie Gelderland houdt echter 
een geluidsnorm van 47 Lden aan 
bij het windpark. Terwijl bij andere 
windparken in Gelderland waarbij 
de provincie betrokken is, wel de 
landelijk beoogde norm van 45 Lden 
wordt gehanteerd. Daarom willen 
SGP, Gemeentebelangen, PvdA, CDA, 
VVD en ChristenUnie dit verschil in 
standpunt over de toepassing van 
de landelijke normen verwoorden in 
een zienswijze voor de provincie. 
 
Behandeling in de raad 
“We zien graag dat de landelijke 
normen worden aangehouden”, 
aldus CDA-fractievoorzitter Van der 
Lugt. “Ook nu de aanvraag voor het 
windmolenpark eerder binnenkwam 
dan de landelijke normen werden 
opgesteld door het Kabinet. Dus ook 
nu ze officieel nog geen juridische 
zeggingskracht hebben.” 
Wethouder Van Someren: “Ik begrijp 
de motie heel goed. Officieel en 
juridisch is 47 Lden nog steeds de 
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meekijken

observeren

vooruitkijken

norm. Daarom is de kans op slagen 
van deze motie bijzonder klein. De 
provincie reageert formeel. Maar ik 
zal een moreel appel overbrengen.” 
 
Vragenhalfuurtje 
 
Vanwege het late tijdstip worden de 
ingediende vragen alsnog door GB 
schriftelijk gesteld.  

Het Besluit 
 
Hamerstukken 

• Parapluplan 2023 
• Bestemmingsplan Boven-

eindsestraat 20, Kesteren 
• Bestemmingsplan Parallelweg Op-

heusden 
• Wegsleepverordening 2024 
• Haalbaarheidsstudie Amsterdam-

Rijnkanaal 
• Beleidskader kleinschalige opwek 

duurzame energie 
  
Bespreekstukken 
 
• Jaarstukken 2023. 
 De raad gaat unaniem akkoord bij 

acclamatie. 
• Eerste bestuursrapportage 2024. 

Idem.  
• Motie herdenken en gedenken; 

antisemitisme. 
 Met veertien stemmen voor en drie 

tegen wordt de motie aangenomen.  
• Kadernota 2025-2028. 
 Deze wordt unaniem aangenomen. 
• Motie startersleningen. 
 Idem.  

• Motie onderzoek gratis lidmaat-
schap bibliotheek tot 27 jaar. 

 Idem.  
• Motie formatie en ombuigingen. 

Deze wordt ingetrokken, omdat 
wethouder Klein de zorg van de 
raad voldoende blijkt te delen.  

• Bestemmingsplan Herenland-
West. 

 Hierover wordt niet gestemd.  
• Motie vreemd  - windpark Ech-

teld-Lienden. 
 De motie wordt unaniem aanvaard.  
  
Sluiting 

De lange kadernota-vergadering 
wordt gesloten na een moment van 
stilte voor gebed of bezinning. 

Matensestraat 62A
6669 CJ Dodewaard
T (0488) 48 32 33
info@rhdruk.nl
www.rhdruk.nl
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VAN DE
FRACTIE

80 jaar vrijheid

We vieren volgend jaar dat we 80 
jaar geleden bevrijd zijn van de 
bezetting door de nazi’s. Een af-
schuwelijk regime dat haat predikte 
en ten toon spreidde tegen alles 
wat niet Arisch was. En vooral de 
dodelijke vervolging van de Joden 
springt daarbij in het oog. 73% van 
de 140.000 Nederlandse Joden die 
in 1940 in Nederland leefden zijn 
tijdens de Holocaust omgebracht.
De haat tegen joden is niets nieuws. 
Al vanaf de middeleeuwen zijn Joden 
vaak het slachtoffer van achterstel-
ling, uitsluiting en vervolging. De 
pogroms in Europa en het Midden 
Oosten waarin Joden werden ver-
moord door uitzinnige menigtes zijn 
hier vervolgens heftige uitingen van.
Ook vandaag de dag lijkt de haat 
tegen Joden weer op te laaien. Dit is 
uiteraard direct verbonden aan de 
Palestijnse moordaanval op Israël op 
7 oktober 2023, en de militaire inval 
van Israël in de Gazastrook als reac-
tie daarop. Op een of andere manier 
lijkt nu vaak de slachtpartij door de 
Palestijnen weer vergeten, en wor-
den de Joden overal ter wereld weer 
in een hoekje gezet. En niet alleen 
om de acties van de Israëlische rege-
ring te bekritiseren, maar vaak ook 
alleen om het feit dat ze Jood zijn.

“Dit nooit weer” was het mantra na 
afloop van de Tweede Wereldoor-
log. Mede hierdoor is er een eigen 
plek gekomen voor de Joden, waar 
ze geen vreemdeling zijn, maar zelf 
de regie hebben en zich kunnen 
verdedigen: Israël. Op een plek waar 
ze historisch ook thuis zijn. Het land 
dat God ze schonk na de uittocht uit 
Eqypte onder leiding van Mozes en 
Jozua.
“Dit nooit weer” zou levend moeten 
blijven bij iedereen. Elke vorm van 
jodenhaat of antisemitisme moet 
dan ook bestreden worden. Belang-
rijk onderdeel hiervan is kennis over 
het verleden. Het verhaal van de ho-
locaust moet verteld blijven worden. 
Opdat we ervan leren.

Het college heeft € 80.000 gereser-
veerd om te besteden aan 80 jaar 
vrijheid. Op wens van een grote 
meerderheid van de raad zal het 
college hierbij de aandacht voor het 
herdenken en herinneren van de 
desastreuse gevolgen van het anti-
semitisme een prominente rol geven 
tijdens het herdenkingsjaar.
Een kleine bouwsteen. Opdat ‘nooit’, 
‘nooit’ zal blijven.

Jan Pul
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N. (NEES) van Wolfswinkel
(wethouder)
Dalwagenseweg 146
4043 MZ Opheusden
140488
nwolfswinkel@nederbetuwe.nl

J. (JAN) Pul 
(raadslid)
Oude Broekdijk 5
4041 AR Kesteren
06-11652912
jpul@nederbetuwe.nl

E.P. (ERNST) ARENDS
(raadslid)
Viergeverstraat 22
4043 GD Opheusden

e.arends@kliksafe.nl

M.A. (MARIEN) Klein 
(wethouder)
Overste J.M. Kolffstraat 32
4041 CC Kesteren
140488
mklein@nederbetuwe.nl

D.A. (DIK) Waasdorp
(raadslid)
Waalbandijk 13
4051 CJ Ochten
06-25093839
info@waasdorpaa.nl

G. (GERWIN) ROSEBOOM
(raadslid)
Kerkstraat 10
4041 XB KESTEREN
06-34609040
groseboom@nederbetuwe.nl

D. (DIRK) Kroon
(raadslid)
Melkdreef 3
6669 MR DODEWAARD
06-22476865
dkroon@nederbetuwe.nl

Bij vragen, ideeen en/of opmerkingen 
kunt u contact opnemen met boven-
staande personen.

Breng ook kleur in uw interieur!
www.reedoo.nl

Hamsestraat 38
4043 LH  Opheusden

0488 440905

Openingstijden:
Donderdag 10.00 - 17.30 uur

Vrijdag 10.00 - 20.00 uur
Zaterdag 10.00 - 16.00 uur

VERHOEKS  

Keukenmontage 
             & 
Afwerkingsbedrijf

Alblasserdam
Prins Bernhardstraat 18 
T: 078-2000177  
F: 078-2000183

Opheusden
Tielsestraat 96  
T: 0488-443050  
F: 0488-442171

www.verhoekskeukenmontage.nl

Schilderwerken
Wandafwerking

Beglazing

Tijssen Schilderwerken BV
Tielsestraat 7-9   4043 JP Opheusden 
Tel. 0488-481256, Fax 0488-481794

Elektrotechnische installaties

Telecommunicatie

Ventilatiesystemen

DUURZAAM VERBONDEN. ALTIJD.

Inbraakbeveiliging

Airconditioning

Zonnepanelen

vannoortelektro.nl

06 - 5187 5846

info@vannoortelektro.nl

Van Noort Elektrotechniek

De Vlasman 10a

6669 ND Dodewaard

Elektrotechnische installaties

Telecommunicatie

Ventilatiesystemen

DUURZAAM VERBONDEN. ALTIJD.

Inbraakbeveiliging

Airconditioning

Zonnepanelen

vannoortelektro.nl

06 - 5187 5846

info@vannoortelektro.nl

Van Noort Elektrotechniek

De Vlasman 10a

6669 ND Dodewaard

Elektrotechnische installaties

Telecommunicatie

Ventilatiesystemen

DUURZAAM VERBONDEN. ALTIJD.

Inbraakbeveiliging

Airconditioning

Zonnepanelen

vannoortelektro.nl

06 - 5187 5846

info@vannoortelektro.nl

Van Noort Elektrotechniek

De Vlasman 10a

6669 ND Dodewaard

W.F. (WILLEM) Keuken
(fractievoorzitter)
Heuningstraat 34
4051 CB Ochten
0344-645076 / 06-51054448
wkeuken@nederbetuwe.nl

H.G.T. (HENRY) van Bragt
(raadslid)
Silvanusstraat 30
4041 AM Kesteren
06-22785890
hbragt@nederbetuwe.nl

R. (ROB) Scheurwater
(raadslid)
Meidoornstraat 15
4043 MH Opheusden
06-42764571
rscheurwater@nederbetuwe.nl 

R. (RUTGER) Roseboom
(raadslid)
Dalwagenseweg 52 
4043 MZ Opheusden
06-28936957
rroseboom@nederbetuwe.nl
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INFORMATIEBLAD SGP NEDER-BETUWEKOPMEDEDELINGEN / COLOFON

Ca. 6x per jaar verschijnt SGP-nieuws huis 
aan huis in de gemeente Neder-Betuwe. In 
SGP-nieuws staan uitgebreide verslagen van 
de raadsvergaderingen. Door SGP-nieuws te 
lezen bent u goed op de hoogte van de zaken 
die spelen in de gemeente Neder-Betuwe. 
Jaargang 42 nr. 3, juli 2024.

Oplage 
9.000 exemplaren

Redactie
G. van de Werken

Eindredactie
P. van der Gaarden-Mauritz

Administratie/advertenties/adreswijzigingen
W. van Leeuwen
sgpnieuws@kliksafe.nl

Fotoverantwoording
Voorpagina: 
veerpont in juni aan de hogekop

Lay-out en druk:
R&H Drukkerij, Dodewaard

Verspreiding:
Verspreidingsburo Rhenen

COLOFON

Vergaderdata 

12 september  Beeldvormende avond
26 september  Raadsvergadering

De vergaderingen beginnen om 19.30 uur en zijn live te volgen op www.neder-
betuwe.nl. Genoemde data zijn bij leven en welzijn.

Je zou het misschien niet verwachten, maar de 

boomkwekerij is een zeer dynamische sector. 

Het vak is internationaal, innovatiegericht en 

continu in ontwikkeling. En daarom zijn er voor 

jou eindeloze mogelijkheden om jouw ambities 

vorm te geven, of die nu in teelt, mechanisatie, 

sales of automatisering liggen. Stage lopen 

of werken bij Volentis betekent werken in een 

jong en open team, waarin kwaliteit en plezier 

voorop staan.

Neem vandaag nog contact op, dan zetten 
we met een kop koffie een boompje op 
over jouw toekomst bij ons bedrijf.

Bel 0488 - 745 170 of 
ga naar www.volentis.com

Zullen we eens
EEN BOOMPJE 
OPZETTEN?

INTERESSE?
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